
 

MARIO ŽUPAN iz klupe:  

- Četvrti put za redom.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Četvrti put za redom al' eto, koincidencija.  

 

MARIO ŽUPAN:  

- Da, slučajno "Ž". Hvala.  

Gradonačelniče, da li znate ili ako znate zašto ste raspisali u ZET-u natječaj za četiri 

rabljena električna autobusa, ponavljate priču sa starim tramvajima 27 godina iz Augsburga, 

kad su vam osigurana sredstva za nabavu novih autobusa, električnih? Osigurano vam je bilo i 

za tramvaje 45,40 milijuna eura, 15 milijuna eura za punionicu. Zašto radite takve procese, 

zašto ne koristite europska sredstva, da li znate povuć europska sredstva ili ne znate?  

A što se tiče samog ZET-a i prometa u ZET-u i sami ste svjedoci da je kaos od 

neispravnih vozila. Možda zato to radite, a uopće o dnevnom voznom redu tamo gdje je autobus 

išao tri puta na dan sad ide jednom, tamo gdje je išao svakih 20 minuta sad ide svakih 45 minuta. 

Malo prođite Vukovarskom, Držićevom, malo odite na Kvatrić, malo odite u Dubec, na 

okretište Borongaj.  

Zašto ponavljate ovakve procese i zašto uzimate rabljena i stara vozila kao što su 

autobusi i tramvaji?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniku Županu. Odgovorit će gradonačelnik Tomislav Tomašević.  

Evo jednog lijepog primjera kako se postavlja pitanje o jednoj temi. Izvolite.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala zastupniče Župan.  

Pa odgovor je dosta jednostavan, znate. Zato što smo čekali dvije godine da ministarstvo 

resorno raspiše natječaj za kupnju električnih autobusa. Evo doslovce dvije godine. Znači ne 

samo mi nego Osijek, Rijeka, Split. Svi smo čekali da se iz NPOO-a financiraju ti autobusi. I 

znate sad što, zato što se tek sada raspisao natječaj, ove godine, ti autobusi ne mogu stići na 

vrijeme do roka NPOO-a, do lipnja sljedeće godine, i sada ako ćemo ići u kupovinu električnih 

autobusa oni se neće moć financirat iz NPOO-a. Jer shvatite kad kupujete autobuse imate 

određeni rok isporuke dobavljača da ti autobusi dođu. I sad zato što je ministarstvo čekalo dvije 

godine to sad neće moć bit financirano iz NPOO-a. Ne znam otkud će bit financirano. Evo 

nastojat ću uskoro s ministarstvom, resornim, o tome razgovarat otkud će to bit financirano.  

I mi ćemo ići kupit 60 električnih autobusa pa makar sami financirali to. E sad zato smo 

išli u kupovinu četiri električna rabljena autobusa jer nismo mogli čekati više ovih dvije godine,  

više od dvije godine jer ovi će doć, kažem neće vjerojatno doć ni do sredine 2026. godine.  

I za vašu informaciju prvi električni autobus, ja mislim da će to bit prvi električni 

autobus u javnom prijevozu bilo kojeg grada u Hrvatskoj, će doći za nekoliko tjedana.   

……(Zvučni signal zvonom)……  

I imat ćemo prvi na Sljemenu, onda ćemo imati isto tako na Jarunu i imat ćemo prve 

električne autobuse i Grad Zagreb će bit ponosan da je prvi grad u Hrvatskoj koji će imat 

električne autobuse u javnom prijevozu. Uz to kupujemo još i ovih 60 novih ali evo čekamo da 

vidimo, da nam ministarstvo kaže iz čega će se oni financirat.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo gradonačelniku.  
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Gospodin Župan je zatražio dodatno objašnjenje. Izvolite zastupniče.  

 

MARIO ŽUPAN:  

- Pa kad ste znali da ministarstvo nije raspisalo i da mu je trebalo dvije godine vi ste 

četiri godine gradonačelnik Grada Zagreba pa ste vi mogli bar riješiti što se tiče voznog reda i 

održavanja voznog parka. I ne možete uvijek sve svaljivat na ministarstvo. Kad vam 

ministarstvo osigura tramvaje koje ste neki dan dobili onda izjavljujete vi i profesor Bakić - 

Evo za tramvaje se ima kad se ne krade -, ja vas citiram, tako ste rekli, - Kad se ne krade onda 

se ima za tramvaje -, a niste rekli zahvaljujući NPOO-u, zahvaljujući programima da ste ta 

sredstva povukli, europska sredstva zahvaljujući programima vlade. Kad je tako zločesta vlada 

kako vi govorite i nije raspisala na vrijeme natječaj onda ste mogli dat još jednu informaciju da 

vam je tramvaj taj neki dan koji je došao isporučen  

……(Zvučni signal zvonom)……  

četiri mjeseca prije roka. Eto vidite koliko je vlada zločesta prema Gradu Zagrebu i 

Tomislavu Tomaševiću  

……(Žamor)……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

MARIO ŽUPAN:  

- Dobili ste, dobili ste od "Končara" tramvaj znači četiri mjeseca  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo, isteklo je vrijeme.  

 

MARIO ŽUPAN:  

- prije roka, a dobit ćete i sad početkom 3. mjeseca  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala.  

 

MARIO ŽUPAN:  

- još jedan tramvaj, koliko su zločeste te državne firme i Vlada Republike Hrvatske.  

 

……(Žamor)……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- ……Dodatno pojašnjenje će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Ja sam šokiran moram priznat. Ovo je nevjerojatno.  

Znači dosadašnja optužba vaša je bila da nismo mi kupili tramvaj nego ga je vlada 

kupila. A sad idete dalje pa kažete da ga je vlada i proizvela, tramvaj. I to proizvela četiri 

mjeseca prije roka jer ste vi sada i "Končar" preuzeli.  

 

MARIO ŽUPAN iz klupe:  

- Ne, to nisam ja rek'o.  
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TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Pa rekli ste, znači, ne, ne, doslovce ste to rekli, zašto je ta vlada zločesta vama četiri 

mjeseca prije roka isporučila tramvaj. Pa jel' vlada proizvela tramvaj? Jel' se tu u Banskim 

dvorima proizvode tramvaji? O čemu vi pričate? Ja stvarno ne mogu vjerovat.  

Znači ajmo još jednom. Autobusi u mom mandatu novi iz EU fondova bilo ih je 65 koji 

su došli. Nije bilo dovoljno pa smo kupili i 60 rabljenih autobusa dok smo čekali, čekali da se 

raspiše natječaj  

……(Zvučni signal zvonom)……  

za električne autobuse, ili na vodik jer to se nije znalo hoće li bit na vodik ili na struju i 

u kojem omjeru. I još uz to smo pokrenuli javnu nabavu za 60 dodatnih rabljenih autobusa i sad 

krećemo u javnu nabavu za 60 novih električnih autobusa.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Jel' mogu odgovorit?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Vrijeme je isteklo, da.  

 

MARIO ŽUPAN iz klupe:  

- Isteklo je, isteklo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Isteklo je vrijeme, ajmo se držati vremena. Evo gospodin Župan očigledno zna sve 

vaše odgovore   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Ne, ne, meni je to…  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- tako da i ne treba odgovor.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Samo zadnja rečenica.  

 

……(Istovremeni razgovor)……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Nemoj, nemoj. Hvala lijepo gradonačelniku za disciplinu.  

Gospodin Župan vidim ga po osmjehu da zna odgovor koji ste željeli dati. Javnost je 

bila uskraćena da čuje al' eto takav je Poslovnik.  

 


